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VERSLAG  
VERGADERING COMMISSIE 2  

van donderdag 28 februari 2013 om 19:30 uur 

 
Aanwezig: Breugelmans Stef - voorzitter 
Gevers Dimitri, Boogers Marc, De Coninck Katleen, Van Damme Marc, Driesen Josiane, Van Heupen Nic, Gladiné 
Pierre - raadsleden 
Versmissen Tom, Anaf Hannes - schepenen 
Van Rompuy Jan - commissiesecretaris 
Verontschuldigd: Otten Toon, Van Lommel Reccino, de Jong Vera - raadsleden 
Stijnen Francis - schepen 
 
Waren eveneens aanwezig 
Paul Meeus – raadslid in vervanging van Reccino Van Lommel, 
Luc Debondt – raadslid in vervanging van Toon Otten, 
John Guedon en Wannes Starckx – raadsleden, 
Paul Moelans – schepen, 
Lina Murali – milieudienst, 
Ilse Langerwerf – milieudienst, 
Publiek, 
Pers. 
 
Welkom 
Voorzitter Stef Breugelmans heet iedereen van harte welkom en rekent op een constructieve samenwerking. 
 
Engagementsverklaring klimaatneutrale organisatie 2020 ism provincie Antwerpen. 
Met de 20/20/20 doelstelling streeft Europa in 2020 naar een vermindering van de broeikasgasuitstoot met 20%, 
een daling van het energieverbruik met 20% en minstens 20% hernieuwbare energie op te wekken. Via de 
campagne en engagementsverklaring 'klimaatneutrale organisatie 2020' biedt de provincie Antwerpen 
ondersteuning aan gemeenten en hun klimaatbeleid. 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Lina Nurali toelichting bij dit punt. 
Pierre Gladiné vraagt of er ook een samenwerking met het ocmw is voorzien. 

Eerst komt de Stad aan de beurt en het is niet uitgesloten dat nadien ocmw, politie en eventuele andere 
ook aan bod komen. 

Marc Boogers vraagt wat eigenlijk onder “klimaatneutraal” wordt verstaan. 
Alle uitstoot als Stad wordt gecompenseerd. 

Marc Boogers is van mening dat enkel stedelijke diensten “vrij smal” is. 
De stedelijke diensten is een opstap naar de burgemeesterconvenant waarmee zal getracht worden de 
hele stad te bereiken. Deze convenant is vrij streng wat rapportering betreft. 

Marc Boogers wil verder weten wat dan het plan is om die opstap te doen en of hiervoor budgetten zullen voorzien 
worden in de Beleids- en BeheersCyclus die er aan komt. 

In eerste instantie zal de komende maanden een nulmeting worden opgesteld. Deze ulmeting zal een 
drietal maanden in beslag nemen. Daarna zullen indicatoren worden opgezet die zullen vertaald worden in 
de BBC. 

Marc Boogers wil dan graag binnen drie maand in deze commissie een verslag horen over deze nulmeting. 
Dit verslag zal zeker gegeven worden. 

Marc Boogers vindt het toch spijtig dat hij in heel dit verhaal moet vaststellen dat Turnhout eerder een “volgersrol” 
speelt in plaats van een “voortrekkersrol” zoals Leuven. Hij verwijst ook naar de website van Leuven. Hij vraagt toch 
om eens moeite te doen om Leuven te bekijken en in het kader van de opmaak van een strategisch plan eens na te 
gaan wat voor Turnhout kan met een zekere meerwaarde. 
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Paul Meeus verwijst naar Federale en Vlaamse pogingen die deze gedaan hebben in hun gebouwen. Hij stelt vast 
dat er op het grondgebied van onze Stad verschillende van deze gebouwen te vinden zijn (het Kasteel, FOD 
Financiën, …). Hij spoort aan om te trachten deze diensten ook te laten meedoen. 

Schepen Hannes Anaf is van mening dat we als Stad eerst moeten nagaan wat we zelf gaan doen en is 
bereid om daarna aan de anderen te vragen om mee te doen. 

Wannes Starckx verwijst naar het budget van de Stad en vraagt of de investeringen die men wil/moet doen aanzien 
worden als een kost of eerder als een investering die zich op termijn terugbetaalt. Hij hoopt dat men niet redeneert 
dat de Stad krap bij kas zit en dus niets gaat doen maar dat de Stad slim gaat beleggen. Investeringen op korte 
termijn betalen zich vrij snel terug. 
Luc Hermans verwijst naar de vorige legislatuur die een overeenkomst heeft afgesloten met Eandis. Hij stelt voor 
om in een volgende commissie het systeem van deze overeenkomst (derde betalersregeling) eens voor te stellen. 
Dimitri Gevers kan daar in komen maar vraagt wat de nieuwe legislatuur gaat brengen. 
Luc Debondt heeft eerder een déjà-vu gevoel en vraagt zich af in hoeverre de huidige aanpak verschilt met de 
vorige. 

In het verleden werden er energiescans uitgevoerd. Nu wordt dit veel breder opengetrokken en wordt de 
volledige uitstoot bekeken. 

Dimitri Gevers vraagt waar dan nu de prioriteit ligt. 
Pierre Gladiné verwijst naar duurzaamheid die gecommuniceerd werd met de scholen en vraagt om hieraan toch 
ook de nodige aandacht aan te besteden. 
Marc Van Damme vraagt op welke manier de bevolking gesensibiliseerd wordt. 

Jaarlijks worden er een aantal acties opgezet (bv. de ecolening). 
Marc Boogers wijst er op dat dit alles maar kan lukken wanneer er ook voldoende personeel wordt op ingezet. Hij 
wil ook duidelijk stellen dat zijn fractie Groen het voorbeeld van de ecoleningen een goede insteek vindt. 

Schepen Hannes Anaf deelt mee dat de samenwerkingsovereenkomst ‘Milieu als opstap naar duurzame 
ontwikkeling’ eind 2013 afloopt. Gisteren tijdens het bezoek van minister Schauvliege kwam dit dan ook ter 
sprake. Aangezien we de kaap van 40.000 inwoners overschreden hebben, zouden we voortaan in 
principe recht hebben op 2 gesubsidieerde duurzaamheidsambtenaren in plaats van 1. De minister heeft 
hierop zeker niet negatief gereageerd. 

 
Sanering pidpa-site. 
Begin maart gaat OVAM de gronden van de pidpa-site aan de Steenweg op Oosthoven saneren. 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Ilse Langerwerf toelichting bij dit punt. 
Stef Breugelmans vraagt of de eigenaar van het siertuintje dat gesaneerd wordt hiervoor ook vergoed wordt. 

Het gaat hier om een ambtshalve sanering waarbij de vergoeding geregeld wordt volgens een 
standaardprotocol, namelijk nieuwe teelaarde en graszoden. De planten zal de eigenaar opnieuw zelf 
moeten aankopen. 

Vanuit het publiek wordt de vraag gesteld of de eigenaar van de garageboxen ook een vergoeding ontvangt. 
Deze eigenaar krijgt geen vergoeding aangezien de garageboxen geen waarde meer hebben. 

 
Stedelijke adviesraad voor milieu en natuur 
Een adviesraad is een cruciaal orgaan in de gemeentelijke basisdemocratie. Het is een orgaan waar wordt 
nagedacht over het beleid in de gemeente en dat impulsen geeft om tot een beter beleid te komen. Dit kan maar als 
de adviesraad echt als een adviesorgaan functioneert en dus beleidsadviezen geeft, behoeftes signaleert, 
beleidsinformatie ontvangt en interpreteert…, op basis van een goede kennis van en een voortdurend contact met 
alle relevante actoren. 
Schepen Hannes Anaf geeft aan de hand van een ppt (zie bijlage) toelichting bij dit punt. 
Marc Boogers vraagt of er ook een nieuwe voorzitter wordt verkozen. 

Deze wordt verkozen uit de leden. De huidige voorzitter is nu ook weer kandidaat. 
Marc Boogers vindt het interessant om eens een overzicht te verkrijgen over het verloop binnen de mileuuraad. Hij 
vindt het allemaal nogal vrij theoretisch waardoor er volgens hem ook een groot verloop is. Marc Boogers stelt voor 
om de milieuraad wat actiever te laten zijn. 

Schepen Hannes Anaf vindt dit een goed voorstel en zal dat met de milieuraad bespreken. Alleszins zullen 
de leden wel wat technisch op de hoogte moeten zijn om mee te kunnen. 

Dimitri Gevers vraagt of alle geledingen een vertegenwoordiger hebben. 
Vanuit de wildbeheerssector en de onderwijssector zijn er momenteel geen kandidaten. Verder zijn er nog 
enkele groepen die niet volledig ingevuld zijn. 
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Pure Hubs Stadsboerderij. 
Het betreft een Intereg-project ter ondersteuning van ruraal ondernemerschap. 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft schepen Tom Versmissen toelichting bij dit punt. 
Marc Boogers vraagt naar de timing. 

Binnen twee maand wordt opnieuw samengezeten en worden de thema’s verder uitgediept. Het doel is 
iedereen zijn zeg te laten doen om een zo breed mogelijk draagvlak te creëren. 

Marc Boogers vraagt ook om streekprodukten te promoten. 
Dit is inderdaad de bedoeling. Momenteel is er echter weinig aanbod en kent Turnhout geen grote 
bedrijven op dit vlak. Vermoedelijk zal dit breder moeten bekeken worden als alleen maar Stad Turnhout. 
Ook dit moet nog verder uitgewerkt worden en moet uiteindelijk maatschappelijk en economisch 
verantwoord zijn. 

Stef Breugelmans vraagt of er ook een link is met het onderwijs. 
Ook dit is voorzien en wordt aanzien als imagoversterkend. 

Vanuit het publiek wordt de vraag gesteld of er een samenwerking is met de Klein-Engelandhoeve. 
Deze samenwerking is er inderdaad en is een meerwaarde die heel wat mogelijkheden biedt. 

 
Punten agenda gemeenteraad 
Alle punten zijn in deze commissie uitgebreid aan bod gekomen. 
 
Uit het college 
Er worden geen extra punten vanuit het college aangebracht. 
 
Varia 
Pierre Gladiné stelt vast dat heel wat mensen als vrijwilliger meewerken aan het ophalen van zwerfvuil. Ook 
scholen en de jeugdraad nemen hierin initiatieven. Volgens Pierre is nooit in kaart gebracht over hoeveel 
vrijwilligers het gaat en over hoeveel ton er is opgehaald. Niemand ken hem althans daar cijfers over geven. 

Schepen Hannes Anaf wil de zwerfvuilproblematiek uitgebreid behandelen op een volgende commissie. 
De focus komt daarbij niet enkel te liggen op wat vrijwilligers doen, maar naar het totale plaatje: 
sensibilisering, inzet van de stad, inzet van vrijwilligers en optreden van de politiediensten. Hij verwijst ook 
naar de Stedelijke actie Zwerfvuil op 19 en 20 april aanstaande, waarbij op 19 april scholen worden 
aangemoedigd om mee te doen en op 20 april alle andere verenigingen. 
Luc Hermans deelt mee dat de cijfers over de stedelijke actie zwerfvuil die om de twee jaar wordt 
gehouden op te vragen zijn. 

Dimitri Gevers heeft een vraag over de 100-dagen activiteit. 
Dit behoort niet tot deze commissie. 

Dimitri Gevers vindt het jammer dat schepen Tom Versmissen niets zegt in deze commissie over de recente 
vergunningen voor de Steenweg op Gierle. 

Schepen Tom Versmissen verwijst naar de vragen van raadsleden die hieromtrent zijn binnengekomen 
voor de volgende gemeenteraad. Hij zal tijdens de gemeenteraad daar dus op antwoorden. 

Marc Van Damme vraagt om te overwegen om volkstuintjes mee te betrekken in het project van de Stadsboerderij. 
Er is een moestuin voorzien aan de Klein-Engelandhoeve. Schepen Tom Versmissen wil dit wel bekijken. 
Luc Hermans is van mening dat de beslotenheid van de Klein-Engelandhoeve beter geschikt is voor 
dergelijke tuintjes dan de open Stadsboerderij. 

 
 
Jan Van Rompuy   
commissiesecretaris  
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Agenda 

- Engagementsverklaring klimaatneutrale organisatie 2020 ism 

Provincie Antwerpen

- Sanering Pidpa-site

- Stedelijke adviesraad voor milieu en natuur

- Pure Hubs Stadsboerderij

- Punten agenda gemeenteraad

- Uit het college

- Varia

Turnhout

Klimaatneutrale organisatie 

2020

Waarom KNO 2020?

− Europese doelstelling 20/20/20: 20% minder 

broeikasgassen, 20% lager energieverbruik en 

20% hernieuwbare energie

� Oproep van Provincie Antwerpen om als 

gemeente engagement aan te gaan om tegen 

2020 een klimaatneutrale organisatie te zijn

KNO 2020: engagement

− Een klimaatneutrale organisatie in 2020

− Een broeikasgasinventaris opmaken i.s.m. PIH

− Efficiënte maatregelen om uitstoot te 

verminderen

− Personeel en middelen voorzien

KNO 2020: broeikasgasinventaris

Broeikasgasuitstoot wordt bepaald door:

- Verbranding van brandstoffen (stookinstallaties, 
dienstverplaatsingen, machines en toestellen)

- Verbruik van elektriciteit

- Landbouw (indien van toepassing)

- Biomassa (indien van toepassing)

Compensatie broeikasgasinventaris:

- Opname door biomassa

- Productie van hernieuwbare energie
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KNO 2020: broeikasgasinventaris

- Wordt opgemaakt door PIH o.b. van gegevens 

2012

- Kosten:

- 450 euro voor berekening tot 25 entiteiten

- 150 euro per bijkomende 25 entiteiten

- 300 euro voor opmaak rapport en voorstelling 

aan college en gemeenteraad

� Met inventaris overzicht voor stadsbestuur waar 

energiebesparende maatregelen meest efficiënt 

zijn

Bodemsaneringswerken
voormalige Pidpa 

Steenweg op Oosthoven

Achtergrondinfo

- Historiek: voormalige gasfabriek (1861 en WO II) op aanpalend 

perceel Eandis.

- Grond vervuild met vooral teer en cyanides.

- Eandis saneerde zijn gronden in de periode 2010-2011. 

Grondwatersanering bestaat uit een jaarlijkse monitoring van 20 

peilbuizen, en dit gedurende 2 jaar zodat evolutie van de 

cyanidepluim kan opgevolgd worden. 

- Vervuiling verspreidde zich naar terreinen van AGB en Cirkant

(voormalige Pidpa) en 2 aanpalende tuintjes.

- Eigenaars hebben statuut ‘onschuldig eigenaar’ 

� OVAM saneert ambtshalve deze gronden.

- Bovenste laag wordt afgegraven tot -70 cm

- Vervuilde grond wordt afgevoerd; verwerking gebeurt extern in 

grondreinigingcentrum

- Hinder is beperkt tot aan- en afrijdende vrachtwagens. Afvoer van 

vervuilde grond gebeurt via de Stwg op Oosthoven

- Parkeerverbod/signalisatieborden voorzien langs de Stwg. Op 

Oosthoven.

- Werken onder leiding van een erkend deskundige en een 

veiligheidscoördinator. OVAM is wekelijks aanwezig.

Verloop van de werken

Afgravingscontouren

- Aanvang van de werken = 4 maart

- Duur van de werken = ca. 6 weken

Timing
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- Buurtbewoners ingelicht via infobrief

- Betrokken eigenaars ingelicht via 

startvergadering met OVAM, aannemer en 

erkend bodemsaneringsdeskundige

Communicatie

- OVAM vult de grond aan met teelaarde

- Deze zones worden ingezaaid met een 

bloemenmengsel

- De toegangsweg naar loods wordt aangelegd 

in steenslag

Na de werken

Aanstelling leden milieuraad
De stedelijke milieuraad dient opnieuw samengesteld te worden 

omdat deze samenvalt met het mandaat van de 

gemeenteraadsleden. De stedelijke milieudienst heeft alle 

geledingen die in de milieuraad vertegenwoordigd kunnen zijn 

aangeschreven of aangesproken om kandidaten af te 

vaardigen. 

Er zijn 3 groepen die elke 12 leden tellen, zodat de milieuraad 

36 leden telt:

Groep 1: burgers

Groep 2: milieu- en/of natuurverenigingen

Groep 3: beroepsgroepen en –organisaties (6), 

onderwijsinstellingen (2), socio-culturele en 

vormingsorganisaties (3), wildbeheereenheden (1)

Naar de bevolking toe was er een oproep via de Stadskrant, de 
stedelijke website, de website van de Gazet van Turnhout en als 
nieuwsbericht in de Streekkrant en de Zondagskrant.

Deze samenstelling zorgt er voor dat alle geledingen uit de 
maatschappij vertegenwoordigd zijn in de milieuraad.

Op basis van de ingediende kandidaturen zijn er 31 plaatsen op 36 
ingevuld. Er zijn 11 vrouwelijke kandidaten. Hierdoor is ten hoogste 
2/3 van hetzelfde geslacht.

Het intern reglement wordt een van volgende raden geagendeerd 
samen met de reglementen voor alle adviesraden (uniforme 
aanpak). De huidige beslissing is nodig omdat de milieuraad het 
milieujaarprogramma (rapportage 2012) voor 1 april 2013 dient te 
adviseren.

Aanstelling leden milieuraad

PURE HUB 

Stadsboerderij Turnhout
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PURE HUBS

INTERREG NWE – project met 17 partners getrokken 

door Boerenbond en ZLTO

Doelstelling: ondersteuning en promoten van 

ondernemen in het buitengebied door fysieke linken te 

creëren tussen het centrum en het buitengebied

PURE HUBS

Stadsboerderij als fysieke link tussen centrum en het 

buitengebied

Opzetten van trajecten voor landbouwers in functie van 

verbreding, imagoversterking, samenwerking en 

creëren van economische meerwaarde

Denkavond georganiseerd op 19 februari maar 

stakeholders uit het middenveld en de lokale 

landbouwers

PURE HUBS

Aftoetsen van volgende pistes de volgende maanden:

-Lokale voedselstrategie

-Imagoversterking

-Educatie

-Toerisme & recreatie

-Landschapszorg

Samenwerking met HAS Den Bosch, 

Innovatiesteunpunt en Voedselteams vzw.

STADSBOERDERIJ – doelstellingen

STADSNIVEAU

Fysieke hub als verbinding 

centrum - platteland

Koppeling inhoudelijk

PURE HUBS

STADSBOERDERIJ – doelstellingen

GEBIEDSNIVEAU:

Spil in ontwikkeling

‘groene assen Heizijdse

Velden’

STADSBOERDERIJ – doelstellingen

PROJECTNIVEAU:

Multifunctionele invulling 

Stadsboerderij
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STADSBOERDERIJ VELDEKENSHOEVE STADSBOERDERIJ Turnhout

STADSBOERDERIJ – doelstellingen STADSBOERDERIJ Turnhout

Punten agenda gemeenteraad Uit het collegeUit het college
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VariaVaria

…


